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Vlaams-Nederlandse top van 4 november 2020  -  Samenwerking stikstofbeleid

Op 4 november 2020 vond een Vlaams-Nederlandse top plaats. Tijdens die top trachten 
de beide overheden al bijna tien jaar een officieel moment te creëren waarbij ze de 
verschillende samenwerkingen over de grens heen bespreken en voor de toekomst de 
plannen uittekenen om die samenwerking te vergroten en uit te diepen.

Deze speciale top, die door de coronamaatregelen digitaal plaatsvond, werd afgesloten 
door de minister-presidenten Jan Jambon en Mark Rutte met een gezamenlijke verklaring 
die vooral focust op een sterke relance na de coronacrisis én op een innovatieve en 
duurzame toekomst. In die geest kwam ook een samenwerking rond het reduceren van 
stikstof naar voren. Zowel Nederland als Vlaanderen staat voor een belangrijke opdracht 
om zowel de uitstoot van stikstof te verlagen als de competitiviteit van de lokale landbouw 
te blijven garanderen.

De beide delegaties legden vast dat Nederland en Vlaanderen de komende twee jaar zullen 
werken aan informatie- en kennisdeling over diverse aspecten van het stikstofbeleid, waar 
mogelijk gezamenlijk onderzoek zullen voeren en een structurele dialoog zullen faciliteren 
tussen de verschillende bestuursniveaus zodat het beleid op elkaar kan worden afgestemd. 
Daarnaast zullen Nederland en Vlaanderen gezamenlijk het overleg aangaan met de 
Europese Commissie over een passende grensoverschrijdende aanpak van de 
stikstofproblematiek.

1. Kan de minister meer duiding geven bij de afspraken die zijn gemaakt rond een 
gezamenlijke aanpak van het stikstofbeleid in Nederland en Vlaanderen? Welke 
informatie- en kennisdeling zal er plaatsvinden tussen beide entiteiten? Heeft de 
minister al zicht op mogelijk gezamenlijk onderzoek dat kan worden gevoerd?

2. Welke afspraken werden er gemaakt rond het gezamenlijk overleg met de Europese 
Commissie met betrekking tot de grensoverschrijdende aanpak van de 
stikstofproblematiek?
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1. Tijdens het overleg heb ik me samen met mijn Nederlandse collega Schouten 
geëngageerd om de komende twee jaar Vlaanderen en Nederland te doen 
samenwerken op drie fronten: (1) informatie- en kennisdeling over de diverse 
aspecten van het stikstofbeleid en mogelijk gezamenlijk onderzoek, (2) beleid en 
aanpak waar mogelijk op elkaar af te stemmen (in het bijzonder in de grensregio’s) 
en (3) samen overleg aan te gaan met de Europese Commissie over een passende 
grensoverschrijdende aanpak van de stikstofopgave. Mijn administratie is samen met 
het Directoraat Generaal Stikstof in Nederland, de eerste gesprekken gestart voor de 
uitwerking van een roadmap en bijhorende werk- en governance-structuur die 
uitvoering geven aan bovenstaande ambities. De gesprekken hierrond zijn recent 
opgestart. 

2. Zie antwoord op 1ste vraag. 


